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Nyomtatott és online sajtó 
 

Szijjártó Péter: egy bátor és szuverén döntéssel új kőolajvezeték épül 

Magyarország és Szerbia között 
2025. április 2. – MTI, Hír TV, Magyar Nemzet, Vasárnap.hu, ATV, Demokrata, Index.hu, 

Körkép.sk, Pannon RTV 

Egy újabb bátor és szuverén döntés eredményeként új kőolajvezeték épülhet Magyarország és 

Szerbia között, a megvalósíthatósági tanulmány már el is készült, így a beruházás 2028-ra le is 

zárulhat, ezáltal a két ország nem szorul majd rá másokra a két fő energiahordozó tranzitja 

terén - jelentette be Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter szerdán Belgrádban. A 

minisztérium közleménye szerint a tárcavezető a szerb energiaügyi miniszterrel, Dubravka 

Dedoviccsal folytatott egyeztetését követően bejelentette, hogy "újabb bátor és szuverén 

döntésről" született megállapodás, amelynek a keretében új kőolajvezeték épül majd a két 

ország között. "A földgázszállításhoz képest ellentétes iránnyal egy olyan kőolajvezetéket 

építünk, amelynek nyomán Szerbia kőolajellátása Magyarországon keresztül lehetővé válik" - 

tudatta. "Általánosságban igaz, hogy minden egyes új vezeték növeli az energiaellátás 

biztonságát, de itt most erre konkrétan is nagy szükség van, mert a térség kőolajellátása 

tekintetében bebizonyosodott az, hogy nem mindegyik ország megbízható tranzitország, és 

néhány ország csúnyán megbukott azon a teszten, amit szolidaritásnak hívnak, ezért indokolt 

egy új vezeték építése" - folytatta. 

 

Nacsa Lőrinc: 2025 a magyarság erősödésének, áttörésének éve lesz 
2025. április 2. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata, Hír TV, Ma7.sk, M1, Krónika.ro, maszol.ro, 

gondola.hu, Felvidék.ma, Vajdaság.ma 

Reményeink szerint 2025 a magyarság erősödésének, áttörésének éve lesz egyebek mellett a 

másfél milliárd forintos keretösszeggel meghirdetett Erősödő Kárpát-medence Program révén 

- mondta a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára szerdán Nagyszalontán. 

Nacsa Lőrinc az Arany János szülőháza előtt tartott sajtótájékoztatón közölte, hogy a 

pályázattal külhoni szervezetek működését, fejlesztéseit, eszközbeszerzéseit, valamint 

rendezvényeinek megvalósítását támogatják. Különböző programokat hirdettek meg 2011 óta 

azzal a céllal, hogy a külhoni magyar közösségeket erősítsék, megmaradásukat és további 

fejlődésüket segítsék, a nemzeti identitás megélését, a szülőföldön való boldogulás lehetőségét 

elősegítsék - hangsúlyozta. Emlékeztetett, hogy az elmúlt években 6500 külhoni intézményt és 

szervezetet, 32 ezer tevékenységet támogattak, amelyekből 30 ezer a Kárpát-medencében 

valósult meg; a programok csaknem kétmillió embert értek el. Az államtitkár elmondta, a 

következő hetekben három nagy pályázatot hirdetnek meg, amelyek közül az első az Erősödő 

Kárpát-medence Program, amellyel fiatalokat, családokat, időseket, kultúra iránt 

érdeklődőket, sport- és egyházi közösségeket szeretnének elérni. Olyan "igényes, a 

közösségeket összefogó" pályázatokat várnak, amelyek a magyarság összetartását célozzák; és 

amelyek hozzájárulnak egy-egy közösség továbblépéséhez, sikereihez, programjaihoz, továbbá 
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a magyar identitás megéléséhez. "Az a cél, hogy közösen erősebbé tegyük a Kárpát-medence 

magyar közösségeit" - fogalmazott. 

 

A jövő a jelenben dől el – új óvodát avattak Biharpüspökiben 
- 2025. április 2. – maszol.ro 

Ahol van magyar óvoda, ott van magyar jövő – jelentette ki Nacsa Lőrinc, Magyarország 

nemzetpolitikáért felelős államtitkára, amikor szerda délután egyházi és világi méltóságok 

jelenlétében felavatták Nagyváradon Biharpüspöki új óvodáját. A Királyhágómelléki 

Református Egyházkerület projektje magyar kormánytámogatással valósult meg. 

Felszereléssel együtt mintegy 1 millió euróba került és száz gyermek oktatására, nevelésére 

teremt korszerű és megfelelő környezetet, hangzott el az ünnepségen. Bogdán Szabolcs János 

püspök szerint nagy szükség volt erre az intézményre, amelynek fizikai építése ugyan lezárult, 

a lelki és szellemi építkezés azután következik, hogy az épület benépesül azok örömével, 

akiknek készült. Nacsa Lőrinc, Magyarország nemzetpolitikáért felelős államtitkára szerint 

öröm és büszkeség, hogy közösen adhatják át az épületet, szilárd meggyőződése, hogy minden 

egyes újonnan épült óvoda a megmaradás erős bástyája, mert az a közösség, amelyik óvodát 

épít, az hosszú távra tervez. Ahol van magyar óvoda, ott van magyar jövő – jelentette ki. 

 

Magyar fiatalokat vertek meg Kolozsváron, Kelemen Hunor a román 

belügyminiszterhez fordul 
2025. április 2. – MTI, hirado.hu, Index.hu, Origo,- maszol.ro, Krónika, szekelyhon.ro, Nyugati 

Jelen, erdon.ro, Ma7.sk 

Magyar fiatalokat vertek meg Kolozsváron az Universitatea Cluj helyi futballklub ultrái. 

Kelemen Hunor RMDSZ-elnök bejelentette: a román belügyminiszterhez fordul, határozottan 

kérve: statuáljon példát, büntesse meg az agresszorokat. "Tűrhetetlen!! Magyar fiatalokat 

vertek meg hétfő este Kolozsváron, csak azért, mert magyarul beszéltek. A belügyminiszterhez 

fordulok, és határozottan kérem: statuáljon példát! Büntesse meg azokat az ultrákat, akik 

magyar fiatalokat bántalmaztak!" - írta szerdán Facebook-oldalán Kelemen Hunor, a Romániai 

Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) elnöke. Emlékeztetett: az eset a két kolozsvári 

futballcsapat, az Universitatea (U) Cluj és a CFR Cluj hétfő esti mérkőzése után történt, amikor 

az U ultrái magyar fiatalokra támadtak kizárólag azért, mert magyarul beszéltek, és többet 

bántalmaztak közülük, súlyos sérüléseket okozva nekik. "Nem vagyok hajlandó elfogadni azt 

az érvelést, hogy ezek csupán elszigetelt esetek. Nem! Amíg magyarokat bántalmaznak csak 

azért, mert magyarok, mert magyarul beszélnek, addig közösségünk nincs teljes biztonságban. 

Ide vezet az, hogy szélsőséges, magyarellenes pártok szabadon uszíthatnak, miközben az állam 

gyakran szemet huny felettük" - írta bejegyzésében Kelemen Hunor. 
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Csoma Botond a parlament elé vitte a kolozsvári magyarverés ügyét  
2025. április 2. – Krónika, maszol.ro 

Bukaresti parlamenti felszólalásában ítélte el szerdán a Kolozsváron történt magyarellenes 

futballhuliganizmust Csoma Botond, az RMDSZ képviselőházi frakcióvezetője. Csoma Botond 

a belügyminisztert arra kérte, hogy büntessék meg az elkövetőket. Szerdai parlamenti 

felszólalásában Csoma Botond RMDSZ-es képviselő elfogadhatatlannak nevezte a kolozsvári 

Universitatea és a CFR hétfő esti labdarúgó-mérkőzését követő magyarellenes randalírozást. 

Két nappal ezelőtt Kolozsváron egy magyar fiatalt súlyosan bántalmazott az Universitatea 

szurkolótáborának néhány tagja egyszerűen azért, mert magyarul beszélt. Mondhatnák, hogy 

a labdarúgás területéről egy szokványos futballhuligán-történetről van szó. Nem, nem egyszerű 

futballhuliganizmusról beszélünk, hanem egy bűncselekményről, amit etnikai gyűlölet 

motivált. Miniszter úr! Belügyminiszteri minőségében fordulok önhöz – nyilván nem ön 

foglalkozik a nyomozással –, de megkérem, győződjön meg arról, hogy az elkövetőket 

megbüntetik. Elfogadhatatlan, hogy napjainkban ilyen események történjenek” – üzente 

Cătălin Predoiu belügyminiszternek a parlament plénumában elhangzott felszólalásában az 

RMDSZ kolozsvári honatyája.  

 

Nagyobb figyelmet kért az őshonos nemzeti kisebbségek jogaira Vincze Loránt  
2025. április 2. – MTI, Krónika 

Nagyobb figyelmet kért az őshonos nemzeti kisebbségek jogaira a strasbourgi székhelyű, 46 

tagországot számláló Európa Tanács főtitkárától Vincze Loránt, az RMDSZ EP-képviselője 

Strasbourgban, aki Alain Berset-nek egy kisebbségekkel foglalkozó frakcióközi munkacsoport 

létrehozását is javasolta az Európa Tanács Parlamenti Közgyűlésében (PACE). „Arra kértem az 

Európa Tanács főtitkárát, hogy az intézmény ismét tűzze napirendjére, emelje a tanács 

prioritásai közé a kisebbségi jogokat, hiszen azt érezzük, hogy az elmúlt években ezt a témát 

elhanyagolták” – fogalmazott Vincze Loránt az MTI-hez szerdán eljutatott közleményében. Az 

Európai Nemzetiségek Föderatív Uniójának (FUEN) elnöki pozícióját is betöltő Vincze Loránt 

közölte: az Alain Berset-vel folytatott strasbourgi találkozó alkalmával ismertette, hogy az előző 

mandátumban az Európai Parlament részéről közös parlamenti küldöttség létrehozását 

kezdeményezte az Európa Tanács Parlamenti Közgyűlése és az Európai Parlament között.  

 

Békés megmozdulást szerveznek Kolozsváron a magyar kiskorúakat ért támadás 

miatt 
2025. április 2. – maszol.ro, Krónika 

Békés megmozdulást szerveznek a kolozsvári magyar ifjúsági szervezetek csütörtökön, miután 

a városi rangadót követően maszkos támadók bántalmaztak magyar fiatalokat, köztük 

kiskorúakat. „A kolozsvári magyar ifjúsági szervezetek, köztük a Kolozsvári Magyar 

Diákszövetség (KMDSZ) mély megdöbbenéssel értesült a 2025. március 31-én történt 

incidensről, melynek során a kolozsvári FC Universitatea Cluj szurkolói maszkot viselve CFR-

drukker magyar fiatalokra támadtak a városi rangadót követően. Az eset során egy magyar 

fiatal súlyos fejsérülést szenvedett, amely kórházi ellátást igényel” – írja közleményében a 
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KMDSZ. A KMDSZ partnerségben a Kolozs Megyei Ifjúsági Fórummal (KIFOR) és a Kolozs 

Megyei Magyar Diáktanáccsal (KMDT) békés megmozdulást szervez április 3-án, csütörtökön 

19:00 órától a Kolozsvári Sétatéri Park bejáratától a Kolozsvári Arénáig. A megmozdulás célja, 

hogy felhívja a figyelmet az ilyen jellegű erőszakos cselekmények és jogtalan utálat 

elfogadhatatlanságára, és szolidaritást vállaljon a fiatalokkal és családjaikkal. 

 

Április 30-án hirdetnek ítéletet Borboly Csaba ügyében 
2025. április 2. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Elhalasztották a döntést Borboly Csaba és társai ügyében, április 30-án hoz ítéletet a Maros 

Megyei Törvényszék. Az ügyészség szerint Borboly Csaba és társai 2010 és 2011 között 

sorozatosan követtek el közérdeket sértő hivatali visszaéléseket Hargita megyei útépítési 

ügyekben. A vád szerint a visszaélésekkel 4,88 millió lej kárt okoztak a megye költségvetésének. 

Az Országos Korrupcióellenes Hatóság (DNA) Borboly Csabát 2013-ban vádolta meg 

folytatólagosan elkövetett hivatali visszaéléssel, hivatali visszaélésre való felbujtással, 

hamisítással. Megállapításuk szerint az önkormányzat elnöke indokolatlanul fizetett ki 

jelentős, útjavításra szánt összegeket egy olyan útépítő cégnek, amely Pálffy Domokos volt 

megyei önkormányzati képviselő tényleges irányítása alatt működött. A DNA összesen 12 

személy ellen emelt vádat. 

 

Összekapcsolná a művészeteket, népszerűsítené az alkotókat a Magyar 

Művészeti Akadémia erdélyi munkacsoportja  
2025. április 2. – Krónika 

Megalakult a Magyar Művészeti Akadémia (MMA) Erdélyi Bizottsága a hétvégén Budapesten. 

A bizottság kiemelt feladatai közé tartozik, hogy javaslatot tegyen az MMA elnöksége felé az 

Erdély területén megvalósuló programok egyedi támogatására, az erdélyi aktivitások fejlesztési 

irányaira, emellett kapcsolatot építsen a helyi kulturális szereplőkkel, művészekkel, civil és 

egyházi szervezetekkel, önkormányzatokkal. Balázs-Bécsi Gyöngyi, a bizottság társelnöke, az 

MMA rendes tagja a Krónikának elmondta, a Magyar Művészeti Akadémia ezelőtt két évvel 

regionális szinten munkacsoportokat hozott létre Debrecenben, Győrben, Kecskeméten, 

Miskolcon, Pécsen, Szegeden, Veszprémben, most pedig az erdélyi munkacsoport 

megalakulását is indítványozták. „A bizottság a munkacsoport megalakulásáig fejti ki 

tevékenységét, célunk, hogy a Magyar Művészeti Akadémiának olyan, Erdélyben megvalósuló 

programokat javasoljunk, amelyek magas szinten képviselik a művészeteket” – magyarázta a 

társelnök. Hozzátette, feladatuknak tekintik továbbá, hogy összekötő kapocsként teret adjanak 

az erdélyi és magyarországi művészeknek a bemutatkozásra.  
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Takáč miniszter a kormány mai ülése elé terjeszti a Magyar Szövetség karanténra 

vonatkozó megoldási javaslatát 
2025. április 2. – Ma7.sk, felvidek.ma, Új Szó  

Szerdán délelőtt hivatalában fogadta Richard Takáč földművelésügyi miniszter a Magyar 

Szövetség (MSZ) elnökét Gubík Lászlót, valamint a párt alelnökét, Őry Pétert. Ahogy azt a 

pártelnök a ma7.sk portálnak elmondta, tolmácsolták a miniszternek a gazdák és más, a száj- 

és körömfájás járvánnyal érintettek körében szerzett tapasztalataikat. Kiemelték, hogy hiteles 

információközlésre van szükség, amellyel a miniszter is teljes mértékben egyetértett, s 

tisztában volt vele, hogy a Csallóközben elsősorban a magyar közösség tagjait érinti a járvány. 

A miniszter arról is tájékoztatta a magyar párt vezetőit, hogy a mai, szerdai kormányülésen a 

kabinet elé terjeszti azt a járványkezelési megoldási javaslatot, amelynek lényege, hogy a 

radikális felszámolási módszer helyett  a karantén bevezetését jelentené maximálisan szigorú 

feltételekkel, a farmok teljes lezárásával, az állatok folyamatos ellenőrzésével, a lakosság 

mozgásának korlátozásával az adott községen belül. Ezt az eljárást a Magyar Szövetség 

javasolta a Takáč miniszternek márciusban küldött levelében. A miniszter elmondásuk szerint 

hangsúlyozta, hogy a kérdésben a végső döntés az országos fő állatorvos jogkörébe tartozik, a 

kormány döntése ez esetben inkább támogató jellegű lehet. 

 

Ipolyság – pedagógusokat díjaztak 
2025. április 2. – Ma7.sk, Felvidék.ma  

Pedagógusnap alkalmából az ipolysági városházán díjat vehettek át azok a pedagógusok és nem 

pedagógus alkalmazottak, akik hosszú éveket szenteltek hivatásuknak, s felkészültségükkel és 

hozzáállásukkal emelik az oktató-nevelő munka színvonalát Ipolyság oktatási intézményeiben. 

„A történelemből ismert, hogy minden társadalom magas követelményeket támaszt az adott 

kor pedagógusaival szemben. A tanár nem tud kész recepteket adni tanítványának a különböző 

élethelyzetek megoldására, azonban segítheti őt abban, hogy felelősséget vállaljon saját 

tetteiért és fontosak legyenek számára az emberi értékek” – vallja Ipolyság város 

önkormányzata. Szerintük minden tanár célja az, hogy tanítványaiban megragadja a bennük 

rejlő pozitívumokat és azt a megfelelő irányba fejlessze, s hogy a tanulókat olyan tudással 

ruházza fel, amely hasznos lesz akár a továbbtanulásban, akár a mindennapokban. 

 

Felújítják a füleki Vigadó történelmi épületét 
2025. április 2. – Felvidék.ma, Új Szó  

A füleki Vigadó, amely több évtizede a város kulturális céljaira szolgál, jelenleg felújításon esik 

át. Március folyamán a Füleki Vármúzeum, mint az épület kezelője, megkezdte a tető 

rekonstrukcióját. A városi könyvtárnak otthont adó épület belső terének is részleges felújításon 

kellene idén átesnie. A fülekiek számára Vigadóként ismert épület 1899-ből származik. A 

színháztermet 1936-ban építették hozzá. Az épület a múltban több célt is szolgált. Egyesületek 

és kézművesek találkozóhelye volt, kaszinó és fogadó is helyet kapott benne, az udvari 

melléképületben pedig polgári iskola is működött. Az elmúlt évtizedekben a város egyik 

kulturális helyszínévé vált. A 60-as évektől egymást követően működött itt a Losonci Járási 
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https://ma7.sk/aktualis/eredmenyes-targyalas-az-agartarcanal-takac-miniszter-a-kormany-mai-ulese-ele-terjeszti-a
https://ma7.sk/aktualis/eredmenyes-targyalas-az-agartarcanal-takac-miniszter-a-kormany-mai-ulese-ele-terjeszti-a
https://ma7.sk/tajaink/ipolysag-pedagogusokat-dijaztak
https://felvidek.ma/2025/04/02/felujitjak-a-fuleki-vigado-tortenelmi-epuletet/
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Honismereti Múzeum (később a Füleki Nógrádi Múzeum), majd 2011-ig a városi kulturális 

központ székhelye volt. Jelenleg a Füleki Vármúzeum igazgatása alatt áll és a városi 

könyvtárnak és a Honismereti Múzeumnak ad otthont. A nyugdíjasklub is itt működik és az 

udvarát alkalmanként kisebb rendezvényekre használják. 

   
Pásztor Bálint: a VMSZ nem retten meg a választásoktól, de jobb lenne, ha a 

parlament választana új kormányt 
2025. április 2. – MTI, Magyar Nemzet, Vajdaság.ma, Magyar Szó 

A Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) nem retten meg az esetleges előrehozott szerbiai 

parlamenti választásoktól, ám jobb lenne, ha a parlament választana új kormányt április 18-ig 

- jelentette ki Pásztor Bálint, a legnagyobb délvidéki magyar párt elnöke szerdán Belgrádban, 

a kormányalakítási tárgyalást követő sajtótájékoztatón. A 250 tagú parlamentben a VMSZ-nek 

hat képviselője van, míg a kormányban nyolc államtitkár képviseli a vajdasági magyarságot. 

Pásztor Bálint leszögezte, hogy pártja most sem kér miniszteri helyeket, államtitkári szinten 

kívánja folytatni a munkát. Pásztor Bálint közölte, amennyiben előrehozott választásokat 

tartanának Szerbiában, a VMSZ önállóan indulna a megmérettetésen, amelytől nem rettenne 

meg, ám úgy gondolja, hogy a szerbiai állampolgárok érdekeit inkább az szolgálná, ha új 

kormány alakulna, és nem "vesztegetnének el" fél évet a választási kampánnyal és a 

kormányalakítással. "Arra van szükség, hogy új kormány alakuljon, amely elkezdi a polgárok 

gondjait orvosolni, és a gazdaság ügyeivel meg az infrastruktúraépítéssel foglalkozni" - húzta 

alá. 

 

A Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. vezetőit fogadta az MNT elnöke 
2025. április 2. – Pannon RTV 

Közösségünk tervei nem maradnak támogatás nélkül! - írta bejegyzésében Fremond Árpád. A 

Magyar Nemzeti Tanács elnöke közösségi oldalán azt írta, hogy a Magyar Kormány biztosította 

vajdasági támogatások közvetítője a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt, és így a határon átívelő 

nemzeti együttműködés egyik megvalósítójaként az alapkezelő az MNT stratégiai partnere, 

ezért rendkívül fontos, hogy időről időre személyesen is egyeztessenek. Ma is hatékony 

munkával telt az összejövetel: közösségünk tervei nem maradnak támogatás nélkül! - zárta 

bejegyzését az MNT elnöke. 

 

Szabadka: Ösztöndíjszerződéseket adtak át vajdasági magyar hallgatóknak 
2025. április 2. – Vajdaság.ma, Pannon RTV 

Harminc vajdasági magyar hallgató – köztük fogorvos- és orvostan-, valamint 

közgazdászhallgatók – vehették át ösztöndíjszerződéseiket szerdán Szabadkán, a Szekeres 

László Alapítvány dísztermében. A Magyar Nemzeti Tanács kiemelt figyelmet fordít a fiatal 

generáció felkarolására, és ösztönzi a szülőföldön való boldogulást. A mostani ösztöndíjak 

révén húsz közgazdászhallgató, valamint tíz orvos- és fogorvostan-hallgató kapott lehetőséget, 
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https://magyarnemzet.hu/kulfold/2025/04/vmsz-nem-retten-meg-valasztasok
https://magyarnemzet.hu/kulfold/2025/04/vmsz-nem-retten-meg-valasztasok
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/bethlen-gabor-alapkezelo-zrt-vezetoit-fogadta-az-mnt-elnoke
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/30524/Szabadka-Osztondijszerzodeseket-adtak-at-vajdasagi-magyar-hallgatoknak.html
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hogy tudásukat tovább fejlessze és a jövőben a közösség szolgálatába álljanak. A támogatott 

hallgatók számára az ösztöndíjak biztosítják a sikeres tanulmányok elvégzését, miközben 

elősegítik a vajdasági magyar szakmai közösség megerősítését. Erdélyi Rudolf Zalán, a Bethlen 

Gábor Alapkezelő Zrt. vezérigazgatója az eseményen arról beszélt, hogy a program lehetőséget 

ad a jövő kiválóságainak, hogy hozzájáruljanak a közösség fennmaradásához.  

 

Fedett medence, hotel, park, vasútállomás - Fejlesztések Topolyán 
2025. április 2. – Pannon RTV 

Nagy előrelépések történtek a topolyai fedett medence ügyében, valamint halad a Hotel és a 

városi park rendezése is. A medencénél rövid időn belül befejeződnek az építési munkálatok, 

három különböző méretű és rendeltetésű vízfelülettel várják majd a látogatókat. Ezekről és 

egyéb, az önkormányzatot érintő témáról beszélgetünk Szatmári Adrián polgármesterrel. A 

Közügyekben elmondta azt is, hogy a felújított topolyai vasútállomásra is kikerültek a 

többnyelvű helységnév- és információs táblák. 

 

Szakmai díjat kapott dr. Pajor Margit 
2025. április 2. – Pannon RTV 

Dr. Pajor Margit a Vajdasági Orvostársaság kitüntető elismerésében részesült. A doktornő 

március 25-én Újvidéken vette át a díjat, amellyel több évtizedes odaadó munkásságát ismerték 

el a sürgősségi ellátásban és elkötelezettségét a betegek gyógyításában. A Közügyekből 

közelebbről is megismerhetik a Magyarkanizsa község több településén is szolgálatot teljesítő 

orvost. A doktornő a Vajdasági Orvostársaság kitüntető elismerésében részesült, amelyet 

minden évben négy kategóriában osztanak ki. A díjátadó március 25-én Újvidéken volt, 

amellyel elismerték a sürgősségi ellátásban végzett munkáját és az elkötelezettségét a betegek 

gyógyításában. 

       
A Nagypalád–Nagyhódos határátkelőt április 8-án adják át 
2025. április 2. – KISZo.net 

Az új határátkelőhely megnyitásáról és a nemzetközi együttműködésről tárgyaltak a kárpátaljai 

vámszolgálat és az ungvári magyar főkonzulátus vezetői – tájékoztatott a vámhivatal 

sajtószolgálatára hivatkozva a Kiszo.news. Április 1-jén Ungváron munkamegbeszélést tartott 

Illja Nizsnyikov, a kárpátaljai vámszolgálat megbízott vezetője, valamint Bacskai József 

Magyarország Ungvári Főkonzulátusának főkonzulja, és megvitatták az illetékes intézmények 

közötti együttműködés további lehetőségeit, valamint az ukrán–magyar határátkelőhelyek 

fejlesztését. Elhangzott, a Nagypalád–Nagyhódos határátkelőhely megnyitására április 8-án 

kerül sor, Ukrajna és Magyarország magas rangú tisztségviselőinek részvételével. A diplomata 

szerint az átkelő működése élénkíteni fogja a határon átnyúló kapcsolatokat és a kulturális 

együttműködést, emellett hozzájárul Ukrajna európai integrációjához is. 
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https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/fedett-medence-hotel-park-vasutallomas-fejlesztesek-topolyan
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/szakmai-dijat-kapott-dr-pajor-margit
https://kiszo.net/2025/04/02/a-nagypalad-nagyhodos-hataratkelot-aprilis-8-an-adjak-at/
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Baja–Beregszász: határon átnyúló együttműködés 
2025. április 2. – Baja Hangja  

Az Eötvös József Főiskola és a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola együttműködési 

megállapodást kötött a határon átnyúló képzések megvalósítása érdekében március 24-én, 

hétfőn Beregszászon, az intézmény által szervezett Rákóczi Napok programsorozat 

nyitórendezvényén. Az egyezményt ünnepélyes keretek között dr. Csernicskó István, a II. 

Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola rektora és dr. Orosz Ildikó, a II. Rákóczi Ferenc 

Kárpátaljai Magyar Főiskola elnöke, dr. Szilágyiné dr. Szinger Ibolya, az Eötvös József Főiskola 

rektora és dr. Paska Mihály, az Eötvös József Főiskola kancellárja látta el kézjegyével. 

 

7 felszerelt járművet adtak át amerikai és magyar önkéntesek a 101-es egység 

honvédeinek 
2025. április 2. – Karpat.in.ua 

Az elmúlt három évben a Direct Aid For Ukraine nemzetközi támogatói csoport több mint 1,5 

millió dollár értékben finanszírozott különböző projekteket Kárpátalján. Ezek között legfőképp 

olyan ifjúsági és rehabilitációs programok szerepeltek, amelyek a különböző korosztályú 

csoportok számára biztosítják a testi illetve szellemi egészség megőrzését. Ezek mellett pedig 

negyedik alkalommal támogatták az Ukrán Fegyveres Erők egy- egy egységét terepjárókkal és 

különböző eszközökkel. 

 

Újabb kárpátaljai fiatal vesztette életét a háborúban 
2025. április 2. – Karpat.in.ua 

A háborúban életét vesztette Ivan Mikulec técsői származású fiatal katona. A hírt a Técsői 

Városi Tanács osztotta meg hivatalos Facebook-oldalán. A 2003-ban született kárpátaljai 

katona 2023 januárjában állt szerződéses katonai szolgálatba, és az aknavető szakasz 

vezetőjeként teljesített szolgálatot. 2025. március 26-án vesztette életét Donyeck megyében, 

egy dróntámadásban. 

 

Kazinczy szépkiejtési verseny Nagydobronyban 
2025. április 2. – Karpat.in.ua 

Több mint 20 éve az egykori Nagydobronyi Középiskola, ma már Líceum ad otthont a KMPSZ 

által rendezett Kazinczy szépkiejtési verseny megyei döntőjének. A megmérettetés célja, hogy 

anyanyelvünk ápolása érdekében az igényes és kifejező magyar beszédre, a magyar nyelv iránti 

szeretetre ösztönözze a pedagógusokat és a diákokat. 
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https://bajahangja.hu/bacskai-naplo/hirek/kozelet/baja-beregszasz-hataron-atnyulo-egyuttmukodes
https://life.karpat.in.ua/?p=237578&lang=hu
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https://karpataljalap.net/2025/04/02/ujabb-karpataljai-fiatal-vesztette-eletet-haboruban
https://life.karpat.in.ua/?p=237571&lang=hu
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. április 2. – Kossuth Rádió 

 

Megkezdődtek a kormányalakítási tárgyalások Szerbiában. A köztársasági elnök ma négy párt, 

köztük a Vajdasági Magyar Szövetség képviselőit fogadta. A VMSZ továbbra is államtitkári 

szinten kíván részt venni a munkában ¬– mondta a megbeszélést követően Pásztor Bálint, a 

párt elnöke. Az új kormánynak április 18-án éjfélig kell megalakulnia, ellenkező esetben 

előrehozott választásokat kell kiírni. 

  

Szakmai találkozót szervezett a Magyar Szövetség a sajtó és a járványügyi szakemberek 

bevonásával. Sok a téves, illetve hiányos információ a száj és körömfájás járvány kapcsán, ami 

megnehezíti a védekezést. Ráadásul a Magyar Szövetség szakértői szerint most is, mint a Covid 

idején, magyarul is meg kellett volna fogalmazni a központi rendeleteket.  

  

Nagyváradon átadták a szociális ágazatban dolgozóknak a Példaérték és jószolgálat elnevezésű 

díjat. Az elismerést 5 kategóriában osztották ki olyan embereknek, akik sokat tettek a rászoruló 

idősekért, gyerekekért, betegekért.  

  

A beregszászi főiskolán tartották első hangversenyüket a ZeneVarázslat képzés növendékei. 

Várnagy Andrea, Magyarország Érdemes Művésze, Liszt Ferenc-díjas zongoraművész 25 

kárpátaljai gyermek oktat. A programot a GENIUS Jótékonysági Alapítvány szervezi, és a 

Kulturális és Innovációs Minisztérium támogatja. Fontos a háborús időszakban a kárpátaljai 

tehetségekre odafigyelni, mint ahogy arra is, hogy ne szoruljon háttérbe a tehetséggondozás, 

hangsúlyozzák a szervezők.   

  

Felvidék-szerte is egyre több helyen honosodott meg a Ringató foglalkozás, amelynek célja, 

hogy a szülők és kisgyermekeik a közösségi élmény mellett szeretetteli légkörben zenei nevelést 

kapjanak. A Cseperedő programon keresztül ma már 65 felvidéki helyszínen tartanak 

foglalkozásokat. 

  

A temesvári Bartók Béla líceum legutóbbi játszóháza a húsvétvárás jegyében telt: a gyermekek 

nyuszit, csibét, tojást készítettek különböző technikákkal, búzát vetettek, az ügyesebbek pedig 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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a tojásírással is megpróbálkoztak. A Határok nélkülnek azt is elmondták, hogy mindannyian 

várják már a húsvétot. 


